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El president del grup parla-
mentari de Concòrdia, Cerni 
Escalé, ha demanat una compa-
reixença parlamentària pública 
del secretari d’Estat per a les 
Relacions amb la Unió Euro-
pea, Landry Riba. L’objectiu de 
la petició de compareixença és 
poder intercanviar posicions 
sobre aspectes clau de l’Acord 
d’Associació que Andorra ha 
negociat amb la Unió Europea, 
com ara les obligacions i com-
promisos que es deriven de 
l’acord, així com l’estat actual de 
les negociacions i els calendaris 
previstos per a la signatura i la 
convocatòria del referèndum.

Escalé exposa altres aspectes 
rellevants de l’Acord per jus-
tificar la petició de comparei-
xença, com és l’impacte que es 
preveu en sectors estratègics i 
també pel que fa als drets de la 
ciutadania, així com els meca-
nismes de participació i control 
democràtic previstos, incloses 
les opcions d’organització legis-
lativa o reglamentària pel refe-
rèndum.

Concòrdia considera que el 
Consell General ha de ser l’es-

pai on han de tenir lloc els de-
bats de caràcter legislatiu, i no 
en estructures paral·leles com 
el pacte d’Estat per l’Acord d’As-
sociació, ja que no compta amb 
la plena legitimitat ni represen-
tativitat parlamentària.

Per la seva banda, el conse-
ller general d’Andorra Enda-
vant, Marc Monteagudo, ha 
entrat una pregunta urgent 
per saber la data del referèn-
dum sobre l’acord d’associació 
i la naturalesa jurídica d’aquest. 
AE demana que el Govern res-
pongui demà de forma oral da-
vant el ple del Consell General 
si l’acord amb la UE finalment 
serà mixt –i per tant caldrà 
l’aprovació per part de tots els 
parlaments nacionals (i fins i 
tot algun regional) de la Unió– 
o no, i també la data prevista de 
convocatòria del referèndum, 
“compromís del Govern però 
encara sense calendari clar”. 
Val a recordar que s’està pen-
dent que el Consell de la Unió 
Europea prengui una decisió al 
voltant de l’acord d’associació 
al qual van arribar la Comissió 
Europea i els governs d’Andor-
ra i San Marino, de la qual de-
rivarà la data del referèndum al 
país.

“La ciutadania mereix saber 
si el Govern compleix les se-
ves promeses davant un dels 
acords més importants de la 
història recent del nostre país”, 
ha declarat Monteagudo, que 
afegeix que “el respecte a la so-
birania del poble andorrà passa 
per la veritat, la transparència 
i el respecte dels compromisos 
de Govern”.

La presidenta suplent del 
grup parlamentari d’Andorra 
Endavant, Noemí Amador, ha 
registrat una pregunta urgent 
amb l’objectiu d’obtenir una 
explicació “clara i comprome-
sa” sobre l’estat actual de la 

gestió interna i dels recursos 
humans del ministeri d’Afers 
Socials i Funció Pública. Una 
explicació que es vol obtindre 
per part del Govern en la ses-
sió de control que celebrarà el 
Consell General demà. En un 
comunicat, la formació lidera-
da per Carine Montaner expli-
ca que la pregunta ve motivada 

per les nombroses inquietuds 
traslladades per professionals 
del mateix ministeri, que de-
nuncien una manca de recur-
sos i d’organització interna 
per fer front a les necessitats 
creixents de la població.

“El ministeri d’Afers Socials 
ha de ser una estructura àgil i 
resolutiva. No podem perme-
tre que la manca de mitjans 
ni la burocràcia endarrereixin 
l’ajuda a les famílies que es 
troben en situació de vulne-
rabilitat. Cal actuar i cal resul-
tats”, declara Amador.

Així, AE demana al Govern 

que expliqui quines mesures 
reals i immediates pensa posar 
en marxa per reforçar l’eficièn-
cia del ministeri i garantir una 
resposta ràpida, eficaç i digna 
a la ciutadania, especialment a 
aquells col·lectius més fràgils 
que depenen directament dels 
serveis socials.

Amb aquesta acció, el grup 
parlamentari reafirma el seu 
compromís amb una admi-
nistració pública al servei de 
les persones, transparent, 
eficient i preparada per donar 
resposta als reptes socials del 
present.
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L’excap de Govern, Jaume Bartumeu, s’ha 
trobat amb el secretari d’Estat pels Afers In-
terns, la Funció Pública, els Afers Institucio-
nals i la Simplificació Normativa de San Ma-
rino, Andrea Belluzzi, que té l’encàrrec dins el 
Govern sanmarinès de coordinar l’adaptació 
de l’Administració pública per a l’aplicació de 
l’acord d’associació. La reunió ha permès en-
carar la situació actual, que ha de portar a la 
signatura de l’acord d’associació dels governs 

d’Andorra i San Marino amb la Comissió Eu-
ropea. També han tractat la qüestió del pro-
tocol financer i l’adaptació de l’Administració 
pública a la normativa comunitària. Bartu-
meu s’ha trobat amb diferents polítics san-
marinesos amb qui ha analitzat el procés de 
conclusió de l’acord i l’endarreriment, “cada 
cop menys explicable” del Consell Europeu, a 
l’hora de dictaminar si l’acord d’associació ha 
de tenir el caràcter de mixt.

Bartumeu tracta amb San Marino 
com encarar ara la signatura de l’acord 

Bartumeu, Belluzzi i Cecchetti.
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